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Protokół Nr XXIV.2013 

z sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 27 czerwca 2013 roku 

 

1.  Otwarcie obrad XXIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  
Otwarcia obrad XXIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego dokonała Przewodnicząca Rady Ewa 

Gancarz o godz. 10
00

, stwierdzając na sali obecność 18 radnych i ważność obrad sesji,  

dlatego podejmowane uchwały będą prawomocne. 

Ponadto na sali obecni byli: Zarząd Powiatu Żagańskiego, Skarbnik Powiatu Elżbieta 

Bielecka, Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka, Radca Prawny Halina Miszczuk, 

dyrektorzy pozostałych jednostek organizacyjnych, naczelnicy wydziałów Starostwa 

Powiatowego oraz prasa lokalna.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz zapytała, czy są propozycje zmian do porządku obrad 

sesji. 

Radni nie wnieśli propozycji zmian do porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała pod głosowanie porządek obrad. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad XXIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 29 maja 2013 roku. 

4. Sprawozdanie z realizacji Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego Powiatu Żagańskiego 

na lata 2012 – 2015. 

5. Informacja Starosty z prac Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami. 

6. Interpelacje radnych. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

    1) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2012 rok i sprawozdania  

z wykonania budżetu Powiatu Żagańskiego za 2012 rok, 

          a) sprawozdanie z wykonania budżetu za 2012 rok, 

          b) sprawozdanie finansowe za 2012 rok, 

          c) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 

2012, 

          d) informacja o stanie mienia, 

           e) opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu, 

           f) opinia pozostałych komisji Rady Powiatu o wykonaniu budżetu powiatu za 2012 

rok, 

           g) dyskusja, 

           h) podjęcie uchwały. 

    2) udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Żagańskiego za 2012 rok, 

         a) wniosek Komisji Rewizyjnej, 

         b) opinia o wniosku Komisji Rewizyjnej wydana przez Regionalną Izbę Obrachunkową, 
         c) opinia pozostałych komisji Rady Powiatu, 

         d) dyskusja, 

         e) podjęcie uchwały. 

    3) zmian budżetu, 

    4) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2013 – 2022, 

    5) wyrażenia zgody na dokonanie na rzecz Skarbu Państwa darowizny działki na cele pu-

bliczne. 

    8. Odpowiedzi na interpelacje. 
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    9. Wnioski. 

  10. Informacje i oświadczenia. 

  11. Zamknięcie obrad XXIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

3. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 29 maja 2013 

roku. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: do zapoznania się z protokołem XXIII sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 29 maja 2013 roku zobowiązani byli Radna Elżbieta Buganik 

oraz Radny Andrzej Chodań, proszę o przedstawienie opinii. 

Radna Elżbieta Buganik: z protokołem zapoznałam się i nie wnoszę uwag. 

Radny Andrzej Chodań: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała protokół pod głosowanie. 

Protokół z XXIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 29 maja 2013 roku został przyjęty 

jednogłośnie. 

4. Sprawozdanie z realizacji Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego Powiatu Żagań-

skiego na lata 2012 – 2015. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Naczelnika Wydz. PSiF Aldonę Slipaczek – 

Jurek o przedstawienie sprawozdania. 

Naczelnik Wydz. PSiF Aldona Slipaczek – Jurek: sprawozdanie to wynika z programu zdrowia 

psychicznego powiatu żagańskiego, który został przyjęty uchwałą Rady Powiatu Żagańskiego 

dnia 7 maja 2012 roku. W programie zdrowia psychicznego jest zapis, aby corocznie przed-

stawiać Radzie Powiatu sprawozdanie z realizacji tego programu. W programie mamy okre-

ślone dwa główne cele tj. promocja zdrowia psychicznego i zapobieganie zaburzeniom psy-

chicznym, drugi cel jest to zapewnienie osobom z zaburzeniami psychicznymi wielostronnej 

powszechnie dostępnej opieki zdrowotnej oraz innych form opieki, pomocy niezbędnej do 

życia w środowisku rodzinnym i społecznym. Program ma na celu integrację działań dotyczą-
cych problemów zdrowia psychicznego oraz koordynację wszystkich działań, które są reali-

zowane w powiecie. Sprawozdanie przedstawia zakres działań podejmowanych w roku 2012. 

Program opracowany jest na lata 2012 – 2015. 

Sprawozdanie z realizacji Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego Powiatu Żagańskiego 

na lata 2012 – 2015 stanowi załącznik do protokołu. 

5. Informacja Starosty z prac Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz otworzyła dyskusję. 

Radny Andrzej Chodań: posiedzenie Zarządu Powiatu z dnia 27 maja 2013 r. – wyrażono zgo-

dę na przesunięcie środków finansowych z rezerwy ogólnej na promocję z przeznaczeniem na 

dofinansowanie Juwenaliów studenckich organizowanych przez Uczelnianą Radę Samorządu 

Studenckiego Łużyckiej Wyższej Szkoły Humanistycznej w Żarach – jak to jest kwota? 

Starosta Anna Michalczuk: zostały przeznaczone środki finansowe w wysokości 800 złotych 

w ramach promocji. 

Radny Andrzej Chodań: w dniu 18 czerwca 2013 roku zostały podjęte między innymi 

następujące uchwały Zarządu Powiatu: 

      - powierzono stanowisko dyrektora Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Żaganiu, (na okres 

od dnia 1 lipca 2013 roku do 31 sierpnia 2014 roku), 

      - powierzono stanowiska dyrektora Poradni Psychologiczno Pedagogicznej w Szprotawie, (na 

okres od dnia 1 lipca 2013 roku do 31 sierpnia 2014 roku), 

      czy to jest zgodne z prawem i czy dokonano wszelkich obowiązków, aby to było zgodne  

z prawem? 

Starosta Anna Michalczuk: zapis w ustawie o systemie oświaty mówi, że stanowisko dyrekto-

ra szkoły lub placówki powierza się na 5 lat szkolnych. W uzasadnionych przypadkach można 

powierzyć to stanowisko na krótszy okres, jednak nie krótszy niż 1 rok szkolny. Następny 
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punkt mówi o tym, że po roku szkolnym, po zasięgnięciu opinii Rady Szkoły lub placówki 

Rady Pedagogicznej i w uzgodnieniu z Kuratorem Oświaty, można przedłużyć powierzenie 

stanowiska na kolejne okresy wymienione w ust. 13. Sprawdziliśmy wszystko dokładnie,  

w poprzednich informacjach z prac Zarządu było przedstawione Radnym uzasadnienie, dla-

czego było takie powierzenie. Sprawdziliśmy różne uzasadnienia z sądów i jeżeli Radny sobie 

życzy to jeszcze może wyjaśnić Radca Prawny Halina Miszczuk. 

Radny Andrzej Chodań: nie koniecznie ja sobie tego życzę, ale ja lekko się obawiam, że,  

z tego, co ja znam się na prawie oświatowym, to ta uchwała Zarządu może być zaskarżona  

a po drugie, te osoby mają prawo wejść na drogę sądową i odwołać się od tej decyzji do sądu 

pracy. Dlatego w moim zapytaniu było, czy zostały dopełnione wszelkie formalności, bo jed-

ną z tych formalności jest to, że te osoby powinny otrzymać uzasadnienie na piśmie.  

Starosta Anna Michalczuk: Dyrektor PPP w Szprotawie wystąpiła o wyjaśnienie na piśmie, 

natomiast Pan Dyrektor ZSO w Żaganiu jeszcze nie wystąpił o wyjaśnienie i jeżeli wystąpi  

o takie wyjaśnienie to otrzyma. 

      Radny Andrzej Katarzyniec: posiedzenie z 18 czerwca 2013 roku – zapoznano się ze szczegó-

łową analizą planu i wykonania wynagrodzeń pracowników Starostwa Powiatowego w Żaga-

niu. Po dokonanej analizie wynika, że na wynagrodzenia może zabraknąć środków finanso-

wych w wysokości około 40.000 zł. Na ostatniej sesji ten budżet był korygowany i na ten cel 

było przekazane pond 100.000 zł, dlaczego taka sytuacja znowu wynikła, że znowu brakuje 

około 40.000 zł?  

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: po analizie wynagrodzeń wynika, że nie tylko 40.000 zł 

będzie brakowało. Należy zaznaczyć, że pracownicy w tym roku będą pracowali bez podwy-

żek, bez nagród i jeżeli absencja chorobowa utrzyma się na poziomie I kwartału to jest duże 

prawdopodobieństwo, że zabraknie na wynagrodzenia tylko 40.000 zł, ale jest też duże zagro-

żenie, że na wynagrodzenia zabraknie znacznie więcej. Wzięliśmy pod uwagę fakt, iż na 

dzień dzisiejszy Zarząd nie podjął decyzji ani o ustawowych podwyżkach, czyli takich, jakie 

były w budżecie planowane, ani o nagrodach. Trzeba było przeanalizować wynagrodzenia, na 

których brakuje ponad 400.000 zł. W trakcie prac nad budżetem na 2013 rok zostały obcięte 

wynagrodzenia i pochodne o 300.000 zł, ponieważ wszędzie były dokonywane cięcia, więc 

również w administracji naszej. Szczegółową analizę przeprowadziłam do wiadomości Za-

rządu, są naciski na to, aby dać podwyżki, ale Zarząd nie podjął decyzji, ponieważ tych pie-

niędzy nie ma i nie ma z czego ich przesunąć. 

Radny Andrzej Katarzyniec: na jednej z ostatnich sesji rozmawialiśmy o analizie zatrudnienia 

w Starostwie Powiatowym i wynikało z tego, że tych etatów nagle dużo przybyło. Radny Ma-

rek Ślusarski mówi o 12 etatach natomiast z dokumentacji wynika, że około 17 pracowników 

zostało przyjętych w ciągu ostatniego okresu i też chyba nie w tym rzecz, że nie można ko-

muś zabrać czy ująć. Ja ciągle myślę o tym, że pracownicy Starostwa zasłużyli chyba sobie na 

to swoją pracą, żeby, co jakiś czas, chociaż te minimalne podwyżki, obejmujące inflację  
i inne czynniki kształtujące wynagrodzenia, można było pracownikom podnieść. O to mi cho-

dziło a Pani Skarbnik mówi o absencji chorobowej, może trzeba przeprowadzić analizę tej 

absencji chorobowej, bo może pracownicy Starostwa nie są zadowoleni, jeżeli chodzi o wy-

nagrodzenia i może to jest jakiś bunt tych pracowników. Podtrzymując ten temat, czy Zarząd 

przewiduje podwyżki w 2013 roku dla pracowników Starostwa?  

Starosta Anna Michalczuk: zgodnie z tym, co powiedziała Pani Skarbnik, na razie tych pod-

wyżek nie przewidujemy, ale to nie znaczy, że zamykamy furtkę i że tych podwyżek nie bę-
dzie. Cały czas analizujemy i być może będzie taki moment, że te podwyżki będzie można 

pracownikom przyznać, bo bardzo chcielibyśmy to zrobić. 

Radny Andrzej Barylak: pewnych spraw nie rozumiem, jeśli chodzi o fundusz płac pracowni-

ków Starostwa. Na jednej z sesji podejmowaliśmy uchwałę przeznaczając z rezerwy budże-
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towej około 163.000 zł na wynagrodzenia pracowników Starostwa. Pytałem się wówczas, czy 

te środki będą wystarczające dla uzupełnienia funduszu płac na rok 2013. Odpowiedziano mi, 

że tak, będą to wystarczające środki. Dzisiaj mówimy o 40.000 zł i jeżeli to jest prawdą, co 

wynika z analizy, to najprawdopodobniej będziemy podejmować następne uchwały, gdyż 
zabraknie pieniędzy na wynagrodzenia pracowników Starostwa. Otrzymałem analizę i jeżeli 

ta analiza odzwierciedla stan faktyczny to dobrze, to nie będziemy do końca roku żadnej 

uchwały podejmować odnośnie wynagrodzeń pracowników. Nie można tłumaczyć w ten spo-

sób, że przy konstrukcji budżetu na rok 2013 nie uwzględniano jakiejkolwiek rezerwy na pła-

ce pracowników. W tym czasie, czyli w roku ubiegłym, wiedziano, jaki jest stan zatrudnienia, 

w związku z tym przeprowadzono wstępnie dokładną analizę w oparciu o każde stanowisko 

pracy. Dlatego jestem w jakiś sposób zdziwiony, że ciągle powraca sprawa płac dla pracow-

ników Starostwa i że z tym są kłopoty. Niech Pani Skarbnik się określi jednoznacznie, że ta 

kwota, która w analizie jest przedstawiona, wystarczy do końca roku i nie będzie żadnych 

innych podwyżek. Być może trzeba zweryfikować stan zatrudnienia, w każdym bądź razie ze 

strony internetowej dowiedziałem się, że w Starostwie jest zatrudnionych 81 pracowników,  

o ile jest to stan aktualny, dlatego proszę żeby Zarząd, Pani Skarbnik określiła się konkretnie 

ile środków do końca roku zabraknie na wynagrodzenia dla pracowników Starostwa.  

Radny Tadeusz Kosmatka: dogłębna analiza była wykonana na podstawie mojego wniosku. 

Chciałem podkreślić, że to nie ten Zarząd konstruował budżet i Radny Andrzej Barylak ma 

rację, bo jeżeli konstruuje się budżet na rok przyszły to trzeba dokładną analizę płac, szcze-

gólnie w Starostwie, zrobić, żeby nie było później tych rozbieżności. Niedość, że przyjęto 

kwotę do konstruowania budżetu, to ta kwota była przyjęta po przeanalizowaniu, dzisiaj oka-

zuje się, że po dogłębnym przeanalizowaniu, ale ta kwota przez Zarząd nie została do budżetu 

przyjęta, bo została okrojona o 300.000 zł. Nie było tych środków tyle ile było potrzeba to 

jeszcze w zeszłym roku przyjmowano następnych pracowników, 18 osób w Starostwie wię-
cej, to jest cyfra, która jest wymowna i to nie ten Zarząd przyjął. Dlatego chcę to podkreślić 
dzisiaj z całą mocą i nie mówmy więcej na ten temat, dlatego że nie ma chyba tutaj już więk-

szego sensu, bo dzisiaj nie określimy dokładnie kwoty, jaka będzie wynikała na płacach. 

Radny Andrzej Barylak mówił odnośnie zwolnień lekarskich, zwolnienia lekarskie będą 
wpływać i jeżeli będzie ich dużo, oby nie było, bo nikomu nie życzymy choroby, to będzie na 

plus wpływać do budżetu, bo będą zwroty z ZUS. Dlatego z całą mocą podkreślam, że 

300.000 zł nie jest kwotą małą, 160.000 zł już przyjęliśmy i to się potwierdza, biorę za to peł-

ną odpowiedzialność, dostaliśmy już rozpisane na stanowiska, w moim odczuciu ja jako 

Członek Zarządu mam prawo wiedzieć imiennie te kwoty i Radca Prawny ma przygotować, 
czy jest możliwość dokładnego poznania kto i ile z pracowników zarabia. Jeżeli wszystko 

pójdzie dobrze to być może nie braknie, ale jak będziemy chcieli dać podwyżki dla pracowni-

ków to prawdopodobnie będziemy się zwracać do Rady Powiatu o korektę budżetu w tej 

kwestii. Jednak, aby zachować tą kwotę to musimy takie działania podjąć, żeby pieniędzy na 

płace starczyło. Pracodawca ma prawo zrobić wszystko, jeżeli w budżecie ma określoną kwo-

tę to musi przewidzieć do końca roku tak budżet, żeby starczyło na płace. Nawet z wypowie-

dzeniami płac dla pracowników, ale nie mówimy, że to będziemy robić.  

Radny Leon Cuprych: jestem zszokowany propozycją, żeby całe Starostwo poszło na choro-

bowe. Przede wszystkim w strukturze kosztów każdej firmy jest fundusz płac i są tzw. koszt 

stałe i podstawową zasadą działalności, przy tzw. kosztach stałych zapewnić byt tego pra-

cownika. Przy użyciu kosztów stałych powinniśmy robić jak najwięcej a nie iść na chorobo-

we, czyli to, co my robimy czasem, rozdajemy drzewa za darmo, bo podobno nam się nie 

opłaca wycinać. Należy przyjrzeć się strukturze kosztów, dlaczego tak drogo jest, że nam się 
nie opłaca wyciąć tego drzewa, tylko dać niech sobie ktoś wytnie za pozyskanie, to jest jeden 

element kosztów. Jeżeli ktoś mówi, że chorobowe załatwi problem, to dla mnie jest to nie do 

pomyślenia. 
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Radny Marek Ślusarski: chciałbym mocno zaprotestować przeciwko wypowiedzi Radnego 

Tadeusza Kosmatki, bo nie wiem, czy analizował ten budżet dokładnie, bo wychodzi na to, że 

chyba analizował go na księżycu. Mówi, że powiększył się stan zatrudnienia Starostwa o 18 

osób, niech Pan to jeszcze raz przeanalizuje, bo otrzymałem pismo od Zarządu, w którym 

wypisywane są bzdury. Ja zadałem pytanie bardzo proste, prosiłem wskazać osoby, które zo-

stały zatrudnione w latach 2011 – 2012, które niby poprzedni Zarząd zatrudnił i jest napisane 

„Rzecznik ds. Konsumentów”, kto to jest ten rzecznik, tutaj powinno być imię i nazwisko, bo 

to chyba nie są informacje tajne. Po drugie, czy mamy dwóch rzeczników, Panie Kosmatka 

niech Pan najpierw sprawdzi, przeanalizuje a później niech Pan takie farmazony ludziom wci-

ska. Zostały zatrudnione osoby w miejsce osób, które albo poszły na emeryturę a nie, że zo-

stało zatrudnionych 17 czy 18 osób. Proszę, żeby Zarząd nie wprowadzał ludzi w błąd, tylko 

mówił prawdę i pisał rzeczy, o które my, jako Radni prosimy, bo my dopiero zaczniemy te 

sprawy inaczej załatwiać. Uważam, że to jest nie w porządku, żeby zrzucać wszystkie sprawy 

zatrudnienia na poprzedni Zarząd i teraz ukrywać nie wiadomo, co, czy to my opracowywali-

śmy koszty zatrudnienia? Proszę nam nie wciskać takich rzeczy, bo to zostało dobrze prze-

analizowane, może zatrudnienie Zarządu wzrosło? 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: ta dyskusja idzie w złym kierunku, chciałam zwrócić 
uwagę, że Pani Starosta wyraźnie powiedziała, że będą robić wszystko, żeby nie zabrakło 

środków na wynagrodzenia. Natomiast Radny Marek ślusarski, jeżeli nie jest zadowolony  

z odpowiedzi, jaką otrzymał to może jeszcze raz złożyć interpelację, na którą Zarząd odpo-

wie. 

Radny Tadeusz Kosmatka: Panie Radny Ślusarki ja nie opowiadam farmazonów, bo farmazo-

nami to nie jest to, że poprzedni Zarząd budując budżet obciął 300.000 zł z tego, co było pro-

ponowane do budżetu na płace i tego nie da się zmienić. Ja mówię wyraźnie, bardzo wyraź-
nie, bo 300.000 zł nie da się zmienić, jest po prostu brak, 160.000 zł przyjęliśmy i to jest efekt 

tego naszego działania. Natomiast czy będzie nam brakowało to będziemy wiedzieli w trakcie 

realizacji budżetu. 

Wicestarosta Henryk Janowicz: dwie podstawowe rzeczy, na koniec stycznia 2013 roku mie-

liśmy zmianę Zarządu trzeba było wypłacić pewne ekwiwalenty, zobowiązania wobec urlo-

pów i są to pewne sumy, które poniósł budżet powiatu. Druga rzecz istotna, bardzo ważna, 

sprawy chorobowe to nie jest tak, jak nam się tutaj wszystkim wydawało, bo to są przede 

wszystkim macierzyńskie i wtedy trzeba zatrudnić osobę, która zastąpi osobę będącą na ma-

cierzyńskim. Po drugie pewne przesunięcia, zatrudnienia pracowników interwencyjnych, to 

też są zatrudnienia. Na początku mówiliśmy o zatrudnieniu 81 osób w powiecie, w tej chwili 

zatrudnienie wynosi 98 osób. To nie jest to, że ktoś komuś wytyka, tylko mówimy o sytuacji, 

która miała miejsce w tym roku. Decyzją Rady Powiatu, znaczącą większością głosów został 

zmieniony Zarząd, został powołany nowy Zarząd i zaczęliśmy prowadzić pewne analizy  

i rozstrzygnięcia. Faktem jest, że może być niedobór 300.000 zł, ale w momencie konstru-

owania budżetu przyjmowaliśmy pewne prognozy i zdawaliśmy sobie sprawę z tego, że  

w przeciągu roku mogą wyniknąć jakiekolwiek przesunięcia w budżecie. Wszyscy Radni wie-

dzą, że przesunięcia w budżecie w ciągu roku są, bo są różne sytuacje, które musimy przewi-

dzieć, że mogą być. Dzisiaj jest taka sytuacja, bo ten rok jest rokiem zmiany nie tylko Zarzą-
du, ale i zmiany wizji pracy Zarządu. Ja bym tutaj nie wytykał, kto ile zatrudnił, bo zatrudnie-

nia były i tego się nie da uniknąć, były tzw. zmiany, bo ktoś szedł na dłuższe chorobowe  

i wówczas musiało być zastępstwo. Jeżeli chodzi o sprawy pracownicze, sprawy płac, to tro-

chę mniej emocji, bo mówimy o osobach, które czują, myślą i chcą być szanowane. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: uważam, że dobrze, że Zarząd nas informuje, że mogą 
być problemy z płacami, ale mam nadzieję i sądzę, że tak będzie, że Zarząd zrobi wszystko, 

jak również my Radni, żeby tych pieniędzy na płace nie zabrakło. Myślę, że nie ma się, co 
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spierać, bo są ludzie zatrudnieni a Konstytucja gwarantuje płacę za pracę i myślę, że my 

wspólnie dopilnujemy tego wszystkiego, nawet, jeśli trzeba będzie te pieniądze przesunąć. 

Radny Marek Ślusarski: ja nie podważam kompetencji pracy pracowników Starostwa, bo bar-

dzo sobie ceniłem współpracę i cenię, chodzi tylko o to, że co niektórzy Członkowie Zarządu 

manipulują informacją. W tej chwili dowiadujemy się na koniec stycznia było zatrudnionych 

81 osób, dzisiaj jest zatrudnionych 98 osób. Nie wiem jak zostały zatrudnione, Pan Janowicz 

wyjaśnił, że byli to pracownicy interwencyjni, ja jestem za tym, żeby, jeśli są pieniądze, ludzi 

zatrudniać, są zadania, żeby realizować. Należy również szanować ludzi, bo uważam, że tylko 

przez szanowanie ludzi można od nich czegokolwiek wymagać, ale proszę nie insynuować  
i nie mówić, że ktoś zatrudniał ludzie ze względu na to, dzisiaj nie dopinamy budżetu, jeśli 
chodzi o wynagrodzenia i płace. Proszę w ten sposób nie podchodzić do tych spraw, bo to jest 

manipulacja informacją i takie rzeczy się później czyta w gazecie, że Starosta sobie 17 osób 

zatrudnił. Proszę takich informacji nie udzielać, bo uważam, że to jest krzywdzące dla po-

przedniego Zarządu a w poprzednim Zarządzie też były osoby, które są w tym Zarządzie. 

6. Interpelacje radnych. 
Radny Leon Cuprych:  

- jako Radny otrzymałem do wiadomości pismo kierowane do Pani Starosty cyt. „ w związku 

z informacją o wykreśleniu z projektu inwestycji w m. Chotków budowy fragmentu chod-

nika wraz ze zjazdem na drogę wewnętrzną 560 obręb Chotków własność Gmina Żagań 

bardzo proszę o pilne wyjaśnienie następującej kwestii: na czyj wniosek zjazd na drogę 
wewnętrzną oraz budowa części chodnika zostały skreślone z projektu inwestycji. Czym 

została uzasadniona powyższa decyzja i czy o powyższej decyzji została Pani poinformo-

wana”? Ja znam trochę zagadnienie, chodzi o to, że jest konflikt w Chotkowie między 

wspólnotami i w moim przekonaniu zostało to wykreślone w sposób świadomy, bo było 

ogłoszenie w internecie o przetargu, była pełna inwestycja a po jakimś czasie zostało to 

zdjęte a nie ma chodnika do końca a zjazd został wykreślony. Ten zjazd jest tam potrzebny 

z tego względu, że rozwiązuje pewne problemy, nawet tego konfliktu. W związku z po-

wyższym oczekiwałbym również odpowiedzi na to pismo, z tego względu, że w moim 

przekonaniu zostały przekroczone uprawnienia a wręcz jest to działanie na szkodę spo-

łeczną. Dlatego prosiłbym o wyjaśnienie i odpowiedź. 

- droga Karczówka – Brzeźnica – jest to znowu sprawa jakby ważna. W miesiącu marcu 2013 

roku złożyłem wniosek o uzupełnienie, doprojektowanie w projekcie technicznym zadanie 

pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 1071F relacji Brzeźnica – Karczówka od km14+304 

do km16+170 (zadanie zgłoszone do NPPDL). Projekt powinien być uzupełniony o chodnik 

oraz parking, należy wskazać, że w ciągu tej drogi znajduje się również stacja paliw, więc 

jest tam duże natężenie ruchu. Wniosek uzasadniam tym, że rozwiązanie to podniesie walory 

projektu i jest możliwe, że projekt będzie wyżej oceniony, inwestycja poprawi bezpieczeń-
stwo użytkowników drogi. W związku z tym, że ten projekt uzyskał najgorszą ocenę i nie zo-

stał przyjęty do realizacji, właśnie na złą ocenę techniczną. Nie mówię o całym wniosku, ale 

projekt techniczny jest zły, bo sprawdzałem, jakie są kryteria tej oceny i często jest tak, że 

np. brak chodnika obniża ocenę, a skala ocen jest do 10 punktów. Czy ten mój wniosek bę-
dzie uwzględniony? Jednak, jeśli pójdzie w takim samym wydaniu to będzie taki sam efekt, 

bo już mieliśmy takie doświadczenie z drogą 1053, gdzie przez 3 lata ktoś się miał tą sprawą 
zająć i w końcu wszystko padło. Dlatego składam wniosek, żeby uzupełnić o walory tech-

niczne projektu i on się sam obroni, nie trzeba będzie go bronić.  

Radny Jan Sosnowski: mija już pół roku, miały być prowadzone prace remontowe nawierzchni 

przy ul. Łąkowej, jest to droga powiatowa, i odbudowa chodnika. Na dzień dzisiejszy nie wi-

dzę tam żadnych działań i obawiam się, czy nie wycięto tego zadania, jedynego w Żaganiu. 
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Radny Krzysztof Blajer:  

- czy istnieje plan zagospodarowania kwartału przy ul. Śląskiej i Buczka w Żaganiu? Dlatego, 

że tym terenem zainteresowani są taksówkarze, którzy są umiejscowieni przy ul. Buczka. 

Czy można byłoby odpłatnie, bądź za niską opłatą to przekazać? Zobowiązali się do tego, że 

sami by teren zagospodarowali i mogliby go wykorzystać, tym bardziej, że ten teren na dzień 
dzisiejszy nie wygląda dobrze.  

- skoro dzisiaj była mowa o niedoszacowaniu przy wynagrodzeniach, to proszę o przeprowa-

dzenie analizy budżetowej i wskazanie, które inwestycje i wydatki są jeszcze niedoszacowa-

ne? 

Radny Marek Ślusarski: chciałbym poprosić, żeby odpowiedź na wcześniejszą interpelację 
została rozszerzona o imiona i nazwiska i gdzie zostali zatrudnieni? Ile etatów zostało zwięk-

szone w tym roku w Starostwie Powiatowym w Żaganiu, odpowiedź proszę na piśmie. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

    1) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2012 rok i sprawozda-

nia z wykonania budżetu Powiatu Żagańskiego za 2012 rok, 

          a) sprawozdanie z wykonania budżetu za 2012 rok, 

          b) sprawozdanie finansowe za 2012 rok, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2012, 

sprawozdanie finansowe za rok 2012 oraz informację o stanie mienie wraz z opinią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej, radni otrzymali w ustawowym terminie do zapoznania się. 
          c) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

za 2012, 
Wiceprzewodniczący Rady Paweł Lichtański odczytał uchwałę Nr 163/2013 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 16 kwietnia 2013 roku w sprawie wydania opinii  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2012 rok oraz informacji o stanie mienia Powiatu za 

dzień 31 grudnia 2012 roku. 

Uchwała Nr 163/2013 Regionalnej Izby Obrachunkowej, w zielonej Górze z dnia 16 kwietnia 

2013 roku w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2012 rok oraz 

informacji o stanie mienia Powiatu za dzień 31 grudnia 2012 roku stanowi załącznik do pro-

tokołu. 

          d) informacja o stanie mienia, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: informację o stanie mienie radni otrzymali w ustawowym 

terminie do zapoznania się. 
           e) opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu, 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer przedstawił opinię Komisji Rewizyj-

nej, która stanowi załącznik do protokołu. Opinia Komisji pozytywna. 

           f) opinia pozostałych komisji Rady Powiatu o wykonaniu budżetu powiatu za 

2012 rok, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Jarosz: komisja wydała opinię pozy-

tywną. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja 

wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Andrzej Katarzyniec: komisja wy-

dała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Bary-

lak: komisja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja wydała opinię pozytywną. 
           g) dyskusja, 
Radny Krzysztof Blajer: budżet został wykonany w takim stopniu, w jakim został, ocena zo-

stała dokonana, więc myślę, że możemy przystąpić do głosowania. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: szeroka dyskusja odbyła się na posiedzeniu wszystkich 

Komisji w dniu 25 czerwca 2013 roku.  

           h) podjęcie uchwały. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta przy 17 głosach „za”, 2 „przeciwnych” przy udziale 19 radnych. 

    2) udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Żagańskiego za 2012 rok, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poprosiła Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej o przedstawienie wniosku Komisji.  

         a) wniosek Komisji Rewizyjnej, 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer przedstawił wniosek Komisji Rewizyj-

nej o udzielenie absolutorium. 

Wniosek stanowi załącznik do protokołu. 

         b) opinia o wniosku Komisji Rewizyjnej wydana przez Regionalną Izbę Obra-

chunkową, 
Wiceprzewodniczący Rady Paweł Lichtański odczytał uchwałę Nr 305/2013 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 10 czerwca 2013 roku w sprawie wydania opinii o 

wniosku Komisji Rewizyjnej. 

Uchwała Nr 305/2013 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 10 czerwca 

2013 roku w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej. 

         c) opinia pozostałych komisji Rady Powiatu, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Jarosz: komisja wydała opinię pozy-

tywną. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja 

wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Andrzej Katarzyniec: komisja wy-

dała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Bary-

lak: komisja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja wydała opinię pozytywną. 
         d) dyskusja, 
Radny Jacek Grzelak: mamy taki bardzo ciekawy przypadek samorządowy, bo jak wiemy 

budżet na 2012 rok, zarówno planował, jak i wykonywał poprzedni Zarząd, z którym miałem 

przyjemność pracować i z tego miejsca chciałbym podziękować Komisji Rewizyjnej, wszyst-

kim pozostałym Komisjom i Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Zielonej Górze za pozy-

tywną ocenę tego, co zostało zrobione. Sprawozdanie przedłożył nowy Zarząd i to jest przy-

kład, że jednak potrafimy współpracować razem, bo jest to sukces całej Rady Powiatu. Po-

nadto możemy wspólnie podziękować za reżim i konsekwencje Skarbnik Elżbiecie Bieleckiej 

oraz wszystkim pracownikom, którzy czuwali w roku 2012 nad realizacją i zamknięciem  

w tak doskonałych wynikach tego budżetu. 
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Radny Jan Sosnowski: w odniesieniu do wypowiedzi Radnego Krzysztofa Blajera, który po-

wiedział, że budżet został wykonany w takim stopniu, jakim został, więc proponuje o nie 

udzielaniu absolutorium. 

Radny Krzysztof Blajer: wykonanie budżetu nie polega na ocenie politycznej, tylko na ocenie 

pod względem rachunkowym i merytorycznym. Moje stwierdzenie, że budżet został wykona-

ny jak wykonany, jest raczej pod kątem gospodarczym i ekonomicznym. Inne słowa wypo-

wiada Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, który odpowiada słowami całej Komisji, innymi 

słowami może się wypowiedzieć każdy radny. Absolutorium dotyczy oceny działalności po-

przedniego Zarządu, dlatego, że mamy aktualnie nowy Zarząd. Przy okazji chciałbym, aby 

dzisiejsze absolutorium było w moim mniemaniu, mojej osobie, było udzieleniem kredytu 

zaufania i mojego poparcia dla bieżącego Zarządu, który działa pod przewodnictwem Starosty 

Anny Michalczuk. 

Radny Marek Ślusarski: ja też czegoś nie mogę zrozumieć, bo albo ktoś mówi, że jest finansi-

stą a mówi, że budżet jest wykonany jak wykonany, a tutaj cyfry mówią same za siebie. Opi-

nia R.I.O., Komisji Rewizyjnej mówi o tym, że budżet został wykonany wg zamierzeń, więc 

wydaje się mi, że jest to sukces poprzedniego Zarządu i uważam, że nie jest na miejscu, żeby 

tutaj sukcesy poprzedniego Zarządu przejmował nowy Zarząd. Nowy Zarząd dopiero za rok 

się wykaże a ja ze swojej strony też pomogę w temacie, żeby się wykazał, będę pomagał  

w tym, bo uważam, że jako Radny jestem zobligowany do tego i myślę, że taka wypowiedź, 
jako finansisty, jako ekonomisty, nawet prywatnie, jest trochę nie na miejscu.  

Radny Leon Cuprych: nie rozumiem logiki takiego działania, bo skoro było tak dobrze to, 

dlaczego Zarząd został odwołany? Ja oceniam nie ze względu na tabelki, ale ze względu na 

zadania i jeżeli zadania nie zostały zrealizowane tylko tabelki się zgadzają, kiedy przerzuca 

się środki na inne zadania to ja oceniam ten projekt źle.  

Starosta Anna Michalczuk: składam wniosek o zamknięcie dyskusji. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała wniosek pod głosowanie. 

Wniosek został przyjęty przy 14 głosach „za”, 3 „przeciwnych”, 2 „wstrzymujących”. 

         e) podjęcie uchwały. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta przy 14 głosach „za”, 2 „przeciwnych”, 3 „wstrzymujących” przy 

udziale 19 radnych. 

    3) zmian budżetu, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie 

opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Jarosz: komisja wydała opinię pozy-

tywną. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja 

wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Andrzej Katarzyniec: komisja wy-

dała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Bary-

lak: komisja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz otworzyła dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
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Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

    4) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2013 – 

2022, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie 

opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Jarosz: komisja wydała opinię pozy-

tywną. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja 

wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Andrzej Katarzyniec: komisja wy-

dała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Bary-

lak: komisja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz otworzyła dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

    5) wyrażenia zgody na dokonanie na rzecz Skarbu Państwa darowizny działki na cele 

publiczne. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie 

opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Jarosz: komisja wydała opinię pozy-

tywną. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja 

wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Andrzej Katarzyniec: komisja wy-

dała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Bary-

lak: komisja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz otworzyła dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

8. Odpowiedzi na interpelacje. 
Starosta Anna Michalczuk: w odpowiedzi na interpelację złożoną przez Radnego Leona 

Cuprycha w sprawie pisma złożonego przez Wójta Jerzego Adamowicza – jesteśmy w tej 

chwili na etapie wyjaśniania. Pozostałe sprawy dotyczące dróg, odpowiedzi udzieli Wice-

starosta Henryk Janowicz. 
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Wicestarosta Henryk Janowicz:  

- w sprawie ul. Łąkowej w Żaganiu – inwestycja nie została wycięta, tylko w tej chwili 

przygotowywana jest dokumentacja i będzie to realizowane. 

- w sprawie ul. Śląskiej i Buczka w Żaganiu – trudno powiedzieć, bo to bardziej należałoby 

potraktować, jako wniosek a nie interpelacje. Taksówkarze, osoby zainteresowane jaką-
kolwiek zmianą, musieliby się zwrócić na piśmie. 

- w sprawie drogi Karczówka – Brzeźnica – na komisjach sprawę wyjaśniałem i tego się 
trzymam. Uważam, że razem do czegoś dojdziemy a jak będziemy się kłócić i sobie pi-

łeczkę odbijać, to nie ma sensu. 

Radny Leon Cuprych: ten projekt trzeba uzupełnić, bo przekazanie go w takim samym 

kształcie to otrzyma taką samą ocenę i chyba to jest logiczne.  

Wicestarosta Henryk Janowicz: dlatego powiedziałem, że jestem na etapie rozmów, analizy 

i potrzebuję na to czasu. 

9. Wnioski. 
Radny Marek Ślusarski:  

- dochodzą do mnie informacje od rodziców ze Szprotawy, chodzi o gimnazjum, że robi się 
utrudnienia w naborze do gimnazjum dla uczniów szkół podstawowych. Polityka powiatu 

powinna iść w takim kierunku, żeby udostępnić nasze gimnazjum dla dzieci ze Szprotawy 

a nie utrudniać im, bo z tego, co słyszę to dyrektorzy szkół w Szprotawie bardzo nieładnie 

zachowują się w stosunku do uczniów, którzy chcieliby uczyć się w naszej szkole. Wy-

chodzi na to, że jakość naszej szkoły jest bardzo wysoka, kształcenie w tej szkole jest na 

wysokim poziomie, dlatego rodzice posyłają tam dzieci. Jeśli byłoby inaczej, podejrze-

wam, że byłoby inaczej, bo ta szkoła powinna sama się obronić i jest to także sygnał dla 

gimnazjów miejskich, żeby wprowadziły jakieś nowości i żeby doprowadziły do wyż-
szych wyników. Było zawarte porozumienie i chciałbym się dowiedzieć, na jakim etapie 

jest to porozumienie, bo wiem, że była jakieś rozmowy a Rada nie została poinformowa-

na. Dlatego chciałbym się dowiedzieć, na czym to porozumienie stanęło, bo z tego, co 

wiem to blokowanie dostępu do naszej szkoły, dzieciom z powiatu żagańskiego jest bez-

prawne, bo jeśli rodzic się uprze, że chce, żeby jego dziecko chodziło do tego gimnazjum, 

to będzie tam chodzić. Nie można doprowadzać do tego, że robi się taką bardzo złą poli-

tykę i też chciałbym zwrócić uwagę, żeby Zarząd Powiatu rozmawiał z włodarzami miasta 

Szprotawa, żeby to wyszło na jakieś uczciwe porozumienie, żeby nie było tylko na papie-

rze, żeby powstrzymać takie tendencje, że blokuje się dostęp dzieci ze Szprotawy do na-

szego gimnazjum. 

- robimy bardzo wiele inicjatyw społecznych i wiem, że taki wniosek wpłynął do Zarządu, 

chodzi o dofinansowanie szlaków turystycznych, gdzie PTTK w Żaganiu chciałoby ozna-

czyć te szlaki i pozyskało na to środki. Z tego, co wiem, było ciche zapewnienie któregoś  
z naszych naczelników, że dofinansowanie otrzymają. Dlatego zwracam się z prośbą, aby 

Zarząd dał, chociaż część brakujących środków, bo to jest naprawdę dobra inicjatywa. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: jaki Pan stawia wniosek w sprawie gimnazjum? 

Radny Marek Ślusarski: ja proszę o odpowiedź. 

Starosta Anna Michalczuk: cały czas jesteśmy w kontakcie z Burmistrzem Szprotawy, jeśli 
chodzi o kwestie porozumienia. Porozumienia nie możemy doprecyzować, bo czekamy na 

uzasadnienie sentencji wyroku z Naczelnego Sądu Administracyjnego. Osobiście spotkałam 

się z rodzicami uczniów, którzy złożyli podania do gimnazjum, nic mi nie wiadomo o tym, 

że w jakiś sposób było utrudniane składanie dokumentów do tego gimnazjum, bo odbył się 
już test kompetencji językowych, do którego przystąpiło 40 uczniów. Szkoła będzie robić 
nabór, przeliczać punkty zgodnie z regulaminem, który ma na swojej stronie. Odbyło się 
również spotkanie rodziców z dyrektorem szkoły i z Panią Mecenas. Natomiast tego, czy 
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ktoś utrudnia uczniom składania dokumentów do gimnazjum, ja tego nie wiem, bo trudno 

mi wpływać na dyrektorów szkół gimnazjów czy na decyzje Pana Burmistrza.  

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: nie może nikt utrudnić uczniom składania dokumen-

tów do jakiegokolwiek gimnazjum. Dopiero we wrześniu szkoły szukają, ze swojego okrę-
gu, gdzie ci uczniowie trafili, bo taki jest obowiązek szkolny. We wrześniu szkoła spraw-

dza, czy dany uczeń realizuje obowiązek szkolny i jeżeli szkoła uzyska taką informację, że 

dany uczeń realizuje obowiązek szkolny to szkoła to odnotowuje. Do mnie wpłynęło pismo, 

które informuje o wyroku NSA, tylko sentencja. Wyrok jest korzystny dla gminy i jest to 

ostateczny wyrok, ale czekamy na uzasadnienie wyroku, bo uzasadnienie wskaże drogę, jak 

mamy, jedna i druga strona ma postąpić.  

Radny Maciej Boryna: w sprawie środków finansowych na oznakowanie szlaków tury-

stycznych. PTTK zwróciło się z wnioskiem do Zarządu o konserwację szlaku tzw. nadbo-

brzańskiego. W porozumieniu z Panią Naczelnik, za pośrednictwem innego zaangażowane-

go Radnego, poprosiliśmy PTTK, żeby jeszcze raz złożyło wniosek uzupełniając o ważną 
informację, jak to, że pozyskali środki z zewnątrz. 

Radny Marek Ślusarski: my chyba mówimy o dwóch różnych sprawach, bo ja mówię, że 

utworzyliśmy gimnazjum wg wszystkich prawideł i tylko my możemy je rozwiązać, jako 

Zarząd Powiatu. Dlatego uważam, że szkoła powinna działać wg swoich zasad i nabór nie 

powinien być w tej chwili nawet dyskusją. Powinno się wręcz pomagać Pani Dyrektor szko-

ły, żeby ten nabór był, jak największy, bo wiadomo, że to są subwencje, które idą za 

uczniem. Ja wiem, że jest to problem dla gminy, ale uważam, że gmina żeby zrobić dobry 

krok powinna wprowadzić jakieś nowe tematy i wykazać się. Uważam, że takie kręcenie, bo 

uważam, że to jest kręcenie, próby jakichś wpływów, to staje się to bezprzedmiotowe. Była 

uchwała, gmina wyraziła zgodę na utworzenie gimnazjum, nie było najmniejszego proble-

mu, jako powiat przychyliliśmy ku temu, bo jak nie skorzystać z takiej okazji, jeśli wiado-

mo, że to może pomóc w finansowaniu naszej szkoły. Teraz robi się jakieś porozumienie  

i nie wiadomo, jakie, bo ja do tej pory nie dowiedziałem się, o czym była rozmowa, prze-

cież to nie były jakieś informacje tajne, tylko chodzi o porozumienie między gminą a po-

wiatem i chodzi mi o szczegóły tego porozumienia. Uważam, że ja, jako Radny mam prawo 

domagać się tych wszystkich ustaleń i w czym tkwi problem, bo ja nie widzę tutaj problemu 

a jednak, jeśli rodzice w tej chwili zastanawiają się czy nie złożyć doniesienia do prokuratu-

ry, bo takie wnioski już też są z tego, co słyszałem, to uważam, że ten problem jednak jest. 

Starosta Anna Michalczuk: na dzień dzisiejszy obowiązuje porozumienie, które było podpi-

sane wcześniej i niczego nie zmienialiśmy, niczego nie kręcimy, nikt nikomu nie utrudnia. 

Spotkałam się z rodzicami, odniosłam wrażenie, że rodzice po tym spotkaniu wyszli może 

nie do końca usatysfakcjonowani, ale uspokojeni faktem, że nikt dzieciom nie zabroni się 
uczyć w tym gimnazjum, pod warunkiem, że przejdą test kompetencji językowych i spełnią 
wymagania, które szkoła postawiła w swoim regulaminie. 

10. Informacje i oświadczenia. 
Radny Leon Cuprych: chciałem poinformować, że, jako wieś Chotków otrzymaliśmy 

500.000 zł dofinansowania na kościół. To jest przykład dobrej współpracy pomiędzy samo-

rządami, parafią, ludźmi. Pierwsze działania podjęli ludzie złożyli część pieniędzy, Staro-

stwo Powiatowe w Żaganiu dołożyło 4.000 zł, zrobiliśmy dwa badania gruntów, złożono 

wniosek sporządzony przez wójta i otrzymaliśmy 500.000 zł. Dlatego chciałem podzięko-

wać Zarządowi, Radnym za wsparcie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz wyznaczyła Radnego Leona Cuprycha oraz Radnego 

Mirosława Gąsika do zapoznania się z protokołem XXIV sesji rady Powiatu Żagańskiego  

z dnia 27 czerwca 2013 roku. 
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Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz przedstawiła n/w informacje, które wpłynęły do Rady 

Powiatu Żagańskiego: 

- Urząd Marszałkowski Województwa Lubuskiego poinformował o udzielonych dotacjach 

dla Parafii Rzymsko – Katolickiej p.w. Św. Jana Chrzciciela w Chichach w wysokości 

50.000 zł oraz dla Parafii Rzymsko – Katolickiej WNMP w Żaganiu w wysokości 

100.000 zł. 

- Dyrektor Zespołu Szkół, jak również Klub Sportowy „Szprotawia” serdecznie dziękują za 

sfinansowanie wyjazdu dwóch reprezantacji piłki nożnej na Ogólnopolski Turniej z Po-

dwórka na Stadion Tymbarku, który odbył się w Zielonej Górze. 

- Żagańskie Stowarzyszenie Uśmiech Dziecka złożyło wniosek do Rady Powiatu Żagań-
skiego o dofinansowanie do pobytu dzieci niepełnosprawnych na turnusie rehabilitacyj-

nym. 

11. Zamknięcie obrad XXIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz o godz. 12

30
 ogłosiła zamknięcie obrad XXIV sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 27 czerwca 2013 roku. 

 

               Protokołowała  

           Henryka Świątek                    

                                                                Przewodnicząca Rady Powiatu Żagańskiego 

                                       Ewa Gancarz 

 

 


